
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2013-09-24, § 4 

 

 Tid Tisdagen den 24 september 2013 kl 17.00 – 17.40 
   

 Plats Drätselnämndens sessionssal, Stadshuset 
   

 Justerat Torsdagen den 3 oktober 2013 

  

 

 

Jakop Dalunde   Olof Hermansson Wallentin 

  
Närvarande  

 
Beslutande ledamöter: 

 Jakop Dalunde (MP) tjänstgörande ordförande 

Peter Jönsson (M) 

Mikael Eskman (M) 

Olof Hermansson Wallentin (FP) 

Johan Fälldin (C) 

Sonja Pagrotsky (S) 

Martin Engman (S) 

Ewa Larsson (MP) 

Sebastian Wiklund (V) 

 
Tjänstgörande ersättare: 

André Nilsson (FP) för Madeleine Sjöstedt (FP)  

Tom Hedrup (M) för Anna Cederschiöld (M)  

Dani Amso (M) för Sonny Österman (M) 

Karin Falk (S) för Bengt Sandberg (S) 

 

 Ersättare: 

Karin Callerud Blomstrand (M) 

Emilia Bjuggren (S) 

Suleiman Said (S) 

Daniel Almgren (MP) 

Torkel Tigerschiöld (MP) 

Maria Öhman (V) 

 

 
Tjänstemän 

 Förvaltningschefen Juan Copovi-Mena, Anna Wahlström, Ann-Sofie Chudi, Carina 

Jonsson, Christine Oljelund, Maria Stigle, Pontus Werlinder och 

borgarrådssekreteraren Jonas Uebel. Personalföreträdaren Birgitta Andersson från 

SACO och Reza Etemad från Vision närvarade under hela sammanträdet. 

 

 

 

 

 



  

 § 4 

Möjligheter att anlägga en vertikal park i city. Remissvar 

Dnr 1.6-271/2013 

 
Beslut 

Fastighetsnämnden beslutar enligt fastighetskontorets förslag: 

 

1 Fastighetsnämnden beslutar att överlämna kontorets svar på remissen till 

 kommunstyrelsens stadsbyggnads- och idrottsrotel. 

 
Handlingar i ärendet 

Fastighetskontorets tjänsteutlåtande från den 6 september 2013. 

 
Nämndens behandling av ärendet  

 
Framlagda förslag till beslut  

1) Tjänstgörande ordföranden Jakop Dalunde m.fl. (MP), Olof Hermansson 

 Wallentin m.fl. (FP), Peter Jönsson m.fl. (M) och Johan Fälldin (C) föreslår 

 (se beslutet).  

 

2) Sonja Pagrotsky m.fl. (S) och Sebastian Wiklund (V) föreslår att 

 fastighetsnämnden tillstyrker motionen samt anför följande: 

 

Vi välkomnar förslaget om vertikala parker i city. Precis som motionären skriver 

kan en vertikal park skapa en välbehövlig grön lunga i en annars grå och karg 

miljö. Stockholm innerstad har idag flera ställen som är kalla och ogästvänliga 

och där vertikala parker skulle kunna skapa den grönska och det liv som många 

människor idag efterfrågar.  

Gröna ytor har också möjlighet att balansera vattenflöden och temperatur och är 

därför ett verktyg som kan användas som en investering i en hållbarare 

stadsmiljö. Gröna väggar kan även användas i ljuddämpande syfte i områden 

som domineras av hårda ytor och många gånger har dålig ljudmiljö.  

Förvaltningens synpunkter är bra och visar en förståelse för de mervärden som 

vertikala parker kan bidra med i staden. Vi vill därför att motionen tillstyrks och 

att möjligheten till en eller flera vertikala parker i Stockholm utreds.  

Beslutsgång 

Tjänstgörande ordföranden Jakop Dalunde (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från Jakop Dalunde m.fl. (MP), Olof 

Hermansson  Wallentin m.fl.  (FP), Peter Jönsson m.fl. (M) och Johan Fälldin (C). 

 
Reservation 

Sonja Pagrotsky m.fl. (S) och Sebastian Wiklund (V) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 

Särskilt uttalande lämnas av tjänstgörande ordföranden Jakop Dalunde m.fl. (MP) 

enligt följande: 

 

Vi är mycket positiva till förslaget om vertikala parker i Stockholm. Gröna ytor 

har möjligheten att balansera vattenflöden och temperatur och är därför ett 

verktyg som bör användas inte endast som prydnad utan även som en investering 

i en hållbarare stadsmiljö. Gröna väggar kan användas i områden som i övrigt 



  

domineras av hårda ytor och på platser som har dålig ljudmiljö. Vi ser gärna att 

denna typ av grönytor anläggs i citymiljöer men även i förorter och områden 

med miljöprofil, såsom Norra Djurgårdsstaden.  

 

Av praktiska såväl som hållbarhetsskäl bör man även utreda möjligheten att 

samla in takvatten som lagras i cisterner inför torrare perioder. 

 

Förvaltningens synpunkter och förslag är bra och visar på en stor förståelse för 

gröna ytors betydelse för ekosystemtjänster i ett klimat i förändring. Vi ser gärna 

att ambitionerna rörande gröna ytor, såsom tak och väggar, i stadsmiljön höjs 

och lyfts fram som ett viktigt verktyg för att skapa ett hållbart Stockholm.  

 

 
 

    Vid protokollet 

    Maria Stigle 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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